مستشفى امراض نفسية وعقلية

ياسمين الزايد

اعادة تعريف مفهوم العلاج والطب النفسي لتكوين مساحات خضراء مصممة خصيصا للتحفيز على العلاج عن طريق التامل وخلق مساحات خاصة بفعاليات علاجية متعددة داخلياة وخارجية ذات تصميم حديث ومريح يشجع على التوجه نحو العلاج النفسي .

تم تصميم المبنى بخطوط مستقيمة تلتقي بنهاياتها بخطوط منحنية لتلغي فكرة وجود الزوايا الحادة التي تؤثر سلبا على البرنامج العلاجي النفسي للمريض وتم استخدام الخطوط الراسية في الواجهات لتعزز فكرة التامل وتدفق الافكار السلبية للخارج نحو السماء

وقد تم الدمج بين الاسقف الخضراء والارض الطبيعية التي تم االتعامل معها والتلاعب بها وتصميمها في منطقة الوسط لتكون منطقة التامل بينما تركت على طبيعتها في باقي المناطق لتساعد على فكرة التواجد في الطبيعة واستغلال الانعكاس النفسى لها على المريض

انما شكل المبنى فقد جاء من فكرة الفصل الوظيفي والفصل بين الحالات الصحية على اختلاف درجاتها بين الحاد والمزمن والانفرادي وتم فصل منطقة الاستقبال الخارجي عن باقي كتل المشروع بحيث لا تشكل اي از عاجا او تاثيرا على المرضى وتم مراعاة الحركة بين الاقسكتل عند الحاجة وداخل الكتلة نفسها.

Psychiatric and mental hospital

Yasmin Al Zayed

Redefining the concept of therapy and psychiatry to create green spaces designed specifically to stimulate treatment through contemplation and to create spaces for multiple internal and external treatment activities with a modern and comfortable design that encourages the orientation towards psychotherapy.

The building was designed with straight lines that meet its ends with curved lines to eliminate the idea of the presence of sharp corners that negatively affect the patient's psychological treatment program.

The green roofs were combined with the natural land that was dealt with, manipulated, and designed in the middle area to be an area of contemplation while it was left on its nature in the rest of the areas to help the idea of being in nature and exploiting its psychological reflection on the patient.

Rather, the shape of the building came from the idea of functional separation and the separation of health cases of different degrees between acute, chronic and solitary, and the external reception area was separated from the rest of the project blocks so that it does not constitute any inconvenience or an effect on patients, and the movement between the blocks was taken into account when needed and within the same block